

[Text]

Mr. Kindy: Did you say that they played a role?

Mr. Crow: Have long played a role in this regard.

Mr. Kindy: So if they have played, have they been sufficient and have they been effective?

Mr. Crow: I did not get very far into that question, I must say. That is a very difficult question, the whole question of regional economic policy and what I think of as the leaky bucket. When you transfer resources from one place to another, how much stays in the bucket by the time you get there is a very interesting question that goes beyond the competence of monetary policy.

Mr. Kindy: Is it like foreign aid, where it does not end up with the people who are supposed to receive the aid but sometimes ends up in the hands of the governors?

Mr. Crow: Oh, I do not think I want to answer that question, Mr. Chairman.

The Chairman: Mr. Kindy, I think we have had a fair go at the Governor tonight. I have three people still on my list, whom I undertake to put at the top of the list tomorrow: Mr. Pickard, Mr. Sobeski, and Mr. Soetens. We have you tomorrow afternoon, and of course a second round, Mr. Nystrom.

• 2155

Mr. Nystrom: It is that point I mentioned to you.

The Chairman: Yes. There has been some discussion about even seeing you perhaps after the budget. I think that might be important.

I have been thinking about it while I have been here, Mr. Nystrom. We have a borrowing authority bill, as I mentioned to you, that will probably come directly after the budget, and we will therefore want to get into the question of borrowing authority; and of course the governor's advice on the cost of borrowing is rather important.

Mr. Nystrom: If I could make a suggestion to the committee, Mr. Chairman, since the Governor today has mentioned such things as the deficit and the national sales tax and the importance of taxes in inflation and so on, I think it would be very worth while if the committee would hear the Governor within the week of Mr. Wilson's budget. My suggestion specifically would be that we would hear him a week tonight, before the bank rate is set the following Thursday. I do not know if you want a motion or not, but if you did, I would move a motion that we invite the Governor back one week tonight.

The Chairman: Why do we not see what the Governor does tomorrow? Do you want to leave that till tomorrow afternoon? We have the Governor tomorrow afternoon, and there may be more things you want even than that.

But if you would like the Governor, I am sure we could organize some time with him. Perhaps I could have

[Translation]

M. Kindy: Vous dites que ces politiques ont joué un rôle?

M. Crow: Jouent depuis longtemps un rôle à cet égard.

M. Kindy: Si d'autres types de politiques économiques ont joué un rôle, ont-elles été suffisantes et efficaces?

M. Crow: À vrai dire, je n'ai pas vraiment fouillé cet aspect. Toute cette question des politiques économiques régionales est très compliquée car à mon avis, il s'agit d'un seau qui fuit. Lorsque vous transférez des ressources d'un endroit à un autre, il s'agit de savoir combien il reste dans le seau à l'arrivée; cet aspect dépasse largement la politique monétaire.

M. Kindy: C'est comme l'aide à l'étranger, lorsqu'au lieu de parvenir à ceux qu'on souhaite aider elle se retrouve entre les mains des dirigeants du pays?

M. Crow: Je ne veux pas répondre à cette question, monsieur le président.

Le président: Monsieur Kindy, je pense que le gouverneur de la Banque a passé suffisamment de temps sur la sellette ce soir. J'ai encore trois noms sur ma liste et je m'engage à placer ces noms en haut de la liste de demain: il s'agit de messieurs Pickard, Sobeski et Soetens. Nous vous reverrons demain, monsieur Crow, et bien sûr M. Nystrom sera sur la liste au deuxième tour.

M. Nystrom: Il y a cet aspect dont je vous ai déjà parlé.

Le président: Oui. Il a été question de vous revoir peut-être après le budget. Ce serait peut-être intéressant.

J'y ai réfléchi pendant la réunion, M. Nystrom. Nous nous attendons à être saisis, immédiatement après le budget, d'un projet de loi autorisant des emprunts et donc il nous faudra fouiller cette question: Evidemment, l'avis du gouverneur de la Banque sur le coût des emprunts nous serait précieux.

M. Nystrom: Permettez-moi, monsieur le président, de faire une suggestion au comité. Puisqu'aujourd'hui le gouverneur de la Banque a mentionné notamment, le déficit, la taxe de vente nationale, l'importance des impôts dans l'inflation, etc, je pense que le comité devrait entendre le gouverneur de la Banque dans la semaine qui suivra le budget de M. Wilson. Je propose plus précisément que nous l'entendions dans une semaine exactement avant qu'il ne fixe le taux bancaire le jeudi suivant. Je ne sais pas vous voulez une motion officielle, mais si c'est le cas, je peux proposer que nous invitions le gouverneur à revenir dans une semaine exactement.

Le président: Voyons plutôt ce que fera le gouverneur demain? Attendons jusqu'à demain après-midi? Le gouverneur revient demain après-midi et vous voudrez peut-être demander quelque chose encore.

Mais toutefois si vous voulez que le gouverneur revienne, je suis persuadé que nous pourrions nous